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Kozienicki Weekend Cudów, jak co roku wieńczący szlachetne działania Szlachetnej Paczki, jak zwykle był okazją ku temu, by 
grono wolontariuszy, ale też wielu innych osób, które Szlachetną Paczkę wspierają, mogło podsumować to, co udało się im 

w tym roku osiągnąć, cała mądrą pomoc, jaka trafiła do rodzin z regionu i... nacieszyć się swoją obecnością oraz promieniują-
cymi z człowieka na człowieka dobrem i życzliwością.

Sylwia Kuczyńska, liderka ko-
zienickiego rejonu Szlachetnej 
Paczki  (z którą wywiad znaj-
dziecie Państwo w numerze 
22/2023 i która, jak sama przy-
znała, w paczkowym magazynie 
udostępnionym przez KCRiS na 
terenie Ośrodka Rekreacji i Tu-
rystyki przez ten weekend prak-
tycznie zamieszkała), jak zwykle 
miała przygotowaną obszerną 
listę podziękowań, które trafiły 
m.in. do darczyńców, samych 
wolontariuszy (Beata,  Monika, 
Małgorzata, Karolina, Natalia, 
Ewa, Wiktoria, Sylwia, Ewa, 
Dorota, Kinga, Piotr, Mateusz, 
Mariusz, Edyta, Anna, Kinga, 
Małgorzata, Teresa, Karolina, 
Wiktoria, Ewa, Tomasz, Ewa), 
osób wspierających z Centrum 
Usług Społecznych i świetlic 
środowiskowych, Biblioteki 
Publicznej Gminy Kozienice, 
KCRiS, KDK, Zarządzania Mie-
niem, Muzeum Regionalnego 
w Kozienicach, ŚDS Kozienice, 
Centrum Opiekuńczo-mieszkal-
nego w Kociołkach, kozienickich 
szkół, Żłobka Miejskiego w Ko-
zienicach, kozienickich przed-

siębiorców, którzy użyczyli sa-
mochodów i stalowych ramion,  
aktywnej grupy ze Świerży dzia-
łającej pod kryptonimem “Mło-
dziaki Świerżaki”, Warsztatu 
Terapii Zajęciowej w Przewozie, 
którego uczestnicy jak co roku 
przygotowali piękne upominki 
dla darczyńców, wspierających 
SZP siłą niezbędną przy targa-
niu ciężkich paczek członków 
Ochotniczej Straży Pożarnej z 
Woli Chodkowskiej, skautów 
z zastępu “Ryś” 1 Drużyny Ko-
zienickiej Federacji Skautingu 
Europy, dokarmiających wolon-
tariuszy restauratorów i pań 
z Kół Gospodyń Wiejskich z 
Brzeźnicy i Rudy, wspierających 
Szlachetną Paczkę mediów oraz 
dla Gminy Kozienice i burmi-
strza  zastępcami. Pełną i deta-
liczną listę podziękowań znaj-
dziecie Państwo na stronie FB 
Szlachetna Paczka Kozienice we  
wpisie z 18 grudnia.

Wolontariusze nie pozosta-
li zresztą swojej liderce dłużni, 
ponieważ po raz kolejny - czyż-
by kolejna świecka tradycja? 
- została ona uhonorowana od-
czytaniem okolicznościowego 
wiersza na swoją cześć, którego 
artystyczne walory oceniamy 
bardzo wysoko, z pochlebną zaś 
treścią zgadzamy się w 100%!

- Co roku zadziwia mnie to, że 
gdzie bym się nie odwróciła, to 
mam wrażenie, że pojawia się 
tam zaraz ktoś, kto tę pomocną 
dłoń wyciągnie i to wyciągnie 
naprawdę z uśmiechem, z ra-
dością i życzliwością, więc jeśli 
ktoś mówi, że na tym świecie 
jest tak bardzo dużo zła, powi-
nien przeżyć tę magię razem z 
nami, w tym czasie Weekendu 
Cudów, bo to jest coś piękne-
go. Dziś jeszcze, kiedy byliśmy z 
dziewczynami u jednej z rodzin, 
powiedziałam, że tak właśnie 
powinno się zaczynać niedzielę. 
Od tego, co czuje się, widząc łzy 
w oczach ludzi, którzy otwierają 
paczkę, oglądają jedzenie i wi-
dać jak dociera do nich, że będą 
mieli będą mieli co jeść, więc 
będą to dla nich prawdziwe 
święta i w ogóle spokojniejszy 
czas - mówiła Sylwia Kuczyńska.

O to, co skłania ludzi do włą-
czenia się w działania Szlachet-
nej Paczki, zapytaliśmy wo-
lontariuszki, które w tym roku 
miały okazję zobaczyć „jak to 
działa” od środka po raz pierw-
szy, panie Teresę i Małgorzatę.

Teresa: Mnie ten projekt in-
trygował od wielu lat i właści-
wie już w zeszłym roku był taki 
plan, by wziąć udział, ale inaczej 
się życie potoczyło. W tym roku 

wreszcie się udało! Wcześniej 
zawsze zwracał moją uwagę ten 
czas Weekendu Cudów, kiedy 
wszędzie było o tym głośno… 
sama nie znałam rodzin, któ-
re by tę pomoc ze Szlachetnej 
Paczki otrzymały, ale wiedzia-
łam, bo obserwowałam choć-
by media lokalne, że u nas też 
to hula, że jest w to zaangażo-
wanych wiele osób. Ciekawiło 
mnie, bardzo, jak to działa, kto 
to wszystko właściwie robi, jak 
to wygląda od podszewki.

I jak wypadła ta konfrontacja 
wyobrażeń z rzeczywistością? - 
dopytujemy.

Małgorzata: Pozytywnie. Na-
wet nie myśleliśmy wcześniej, 
że jest tak wielu ludzi, którzy 
sami z siebie chcą pomagać. Nie 
musieliśmy wcale ich szukać, 
namawiać, przychodzili sami.

Teresa: Po pierwszym szko-
leniu, tym stacjonarnym, bo 
wiadomo, że wcześniej była 
ta część online, po zobaczeniu 
szczególnie całej tej otoczki biu-
rokratycznej, byłam troszeczkę 
przerażona.

Małgorzata: Ale nie było tak 
strasznie!

Teresa: No, ja jednak miałam 
stres, szczególnie przy spot-
kaniach z darczyńcami.To były 
osoby spoza Kozienic, nazwiska 

nic mi nie mówiły… pierwszy 
mój kontakt z darczyńcą to była 
pani, która zadawała bardzo 
konkretne pytania, była rzeczo-
wa, dociekająca… okazało się, 
że dla niej to też był pierwszy 
raz, czyli spotkał się nowicjusz z 
nowicjuszem. Słuchając koleża-
nek, gdy mówiły o różnych sytu-
acjach, że może się zdarzyć tak 
czy tak, że paczka może nie do-
trzeć,.. przed piątkiem miałam 
trochę stresu, że a nuż u mnie 
tak się właśnie stanie. Może tyl-
ko nie było u mnie aż tylu obaw 
i emocji, bo w rodzinie, którą 
się zajmowałam, nie było dzie-
ci. Zauważyłam, że najwięcej d 
emocji pojawia się wtedy, kiedy 
albo jest naprawde ciezka sytu-
acja, albo w rodzinie są dzieci. 
Gdy jednak paczki szczęśliwie 
dotarły  - przyznam, że zakręciła 
mi się łezka. Nowe doświadcze-
nie, bardzo fajne, polecam każ-
demu.

Czyli… spotkamy się tutaj za 
rok?

Teresa i Małgorzata: Oczywi-
ście!

Tel. 604 633 610
e-mail: tikhouse@vp.pl
FB: TIKhouse

Kozienicki Weekend Cudów, czyli promieniujące dobro…
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Ukazujemy się na terenie subregionu radomskiego w 243 punktach dystrybucji

Kolejne
wydanie

11
stycznia 

•  OGŁOSZENIA  •  OGŁOSZENIA  •  OGŁOSZENIA •   OGŁOSZENIA •   OGŁOSZENIA •
UWAGA! INFORMUJEMY, ŻE W WYPADKU PRZESŁANIA OGŁOSZENIA NA NASZ ADRES 

MAILOWY ogloszenia@tygodnikoko.pl    PIERWSZA EDYCJA BĘDZIE BEZPŁATNA

TOWARZYSKIE

PRACA

MOTORYZACJA

RÓŻNE

• Sprzedam VW Polo, 1996 r. cena 
1500 zł, do uzgodnienia, nowy aku-
mulator, benzyna, 1,6. Tel. 697-236-
573 lub 5066-426-44.
• Sprzedam Fiata Pandę, rok. prod. 
2004, przebieg 138 000 km, stan 
b.dobry, kolor brązowy. Cena. 6000 
zl. Tel. 785-904-544
• Sprzedam Mercedes-Benz B200 
CDI. Silnik: 2 (140 koni). Rok pro-
dukcji: grudzień 2009. Przebieg: 204 
000. Cena: 25900 do negocjacji. 
Tel. 514-662-879
• Sprzedam skuter akumulatorowy 
czterokołowy firmy METEOR, spraw-
ny, mało używany. Cena do uzgod-
nienia, ok. 2500 zł. Tel. 660-954-299
• KUPIĘ STARE MOTOCYKLE A TAKŻE 
CZĘŚCI I POZOSTAŁOŚCI PO NICH. 
TEL. 795-529-520
• Kupię stare motocykle, motorowe-
ry, części. Tel. 663-999-631
• Kupię STARE MOTOCYKLE I SAMO-
CHODY wsk, mz, simson, motorynka 
itp FIAT, POLONEZ. Ciągniki rolnicze. 
Tel. 721 029 688
• Sprzedam dętkę do ciągnika dużą. 
Tel. 668-803-99

• Sprzedam 150 kg ekologicznych, 
z przydomowego sadu, orzechów 
włoskich w łupinach, cena 4 zł za 
kg. Kontakt: Wólka Tyrzyńska B29, 
tel. 603-682-978
• Sprzedam drewno na opał (de-
ski). Tel. 784-783-757
• Sprzedam akordeon niemiecki 
czerwony. Tel. 784-783-757
• Sprzedam bąka z silnikiem do ro-
bienia śruty, przyczepkę do ciagni-
ka. Tel. 696-195-067
• Sprzedam sedes poznański, 
umywalki z baterią, deski z roz-
biórki (drzewo sosna), przecinaki 
sześciokątne, duży miś pluszowy.  
Tel. 668-803-997
• Sprzedam drzewo opałowe 
sosnowe suche dwuletnie po-
rąbane cena 150zł + transport.  
Tel. 662-018-044
• Sprzedam stemple budowlane 
dł. 2.9m lub inna długość. Mam też 
drzewo opałowe (gałęzie). Odbiór 
w Stanisławicach. Cena do uzgod-
nienia. Tel. 609-972-576

• Mężczyzna lat 50 - auto, miesz-
kanie w  Świerżach Górnych, bez 
nałogów. mwolski1@onet.pl. 
Tel. 5066-426-44 
• Facet 50 lat pozna kobietę z 
Kozienic i okolic. Proszę o SMS-y. 
Tel. 508-615-325
• Kawaler bez nałogów z okolic 
Kozienic, niezależny finansowo, 
50 lat, pozna Panią w wieku oko-
ło 40-45 lat. 
Tel. 531-743-301

Korepetycje z matematyki 
(szkoła podstawowa 

i średnia)
Dojeżdżam na terenie 

Kozienic, Radomia, Pionek… 
Tel. 798-643-891

Sprzedam tanio mieszkanie 
60m², 3-pokojowe, osiedle 

Energetyk (Kozienice). 
Tel. 500-590-165

NIERUCHOMOŚCI

• Wynajmę garaż, ul. Miodowa pod 
lasem, całorocznie. 
Tel. 517-289-792
• Sprzedam działkę budowlaną w 
Chinowie, 2000m². Cena do uzgod-
nienia. Tel. 728-789-998
• Na sprzedaż mieszkanie 2-poko-
jowe własnościowe (blok), 46m², III 
piętro, przy ul. Kopernika (Kozienice 
- Os. Energetyki). Piękny, nowoczes-
ny balkon. Bardzo atrakcyjna lokali-
zacja - szkoła, przedszkola, apteka, 
przychodnia, poczta oraz bardzo duża 
ilość sklepów i marketów. Możliwość 
sprzedaży z umeblowaniem. Cena do 
uzgodnienia. Tel. 505-299-275
• Sprzedam dom z budynkami go-
spodarczymi i garażem położone 
w Holendrach Piotrkowskich 29, 
trasa Kozienice-Świerże Górne, 
po pow. 4000 m². Cena do uzgod-
nienia. Więcej informacji pod nr  
tel. 789-385-846

• Remonty - malowanie, gładzie, 
ścianki działowe, sufity podwiesza-
ne. Ten. 504-937-715
• Sprzedam stemple budowlane 
3.1 m. 3.5 m.. Tel. 510-611-900
• Sprzedam rower BMX. Cena do 
uzgodnienia. Tel. 606-743-998
• Sprzedam silnik z reduktorem 
1.1. KW, 2 szt., cena do uzgodnie-
nia, tel. 509 113 924
• Sprzedam nową lampę tylną 
(lewą) do VW POLO 9N (okular-
nik) oraz elektryczne lusterko 
boczne (prawe) z lekko uszkodzo-
ną obudową. Cena za w/w czę-
ści 100 zł, dodam do kompletu 
instrukcję obsługi VW POLO 9N.  
Tel. 515-687-411.
• Sprzedam bale z rozbiórki / zmy-
warkę wolnostojącą Bosch / stolik 
rozkładany / lodówkę. Cena do 
uzgodnienia, tel. 795 - 169 - 522
• Sprzedam siewnik zbożowy Euro-
-Masz, nowy. Cena 20 tys. Janików, 
Tel. 504-567-332

• Sprzedam dom z budynkami go-
spodarczymi o powierzchni 19 Ar. 
Położone w Ruda 26 koło Kozienic. 
Tel. 510-722-133
• Sprzedam 2 ha ziemi ornej w Ho-
lendrach Kozienickich. Cena do 
uzgodnienia. Tel. 883-240-755
• Sprzedam działkę rolno-budow-
laną o powierzchni 1,12 ha, (szer. 
25 mb), przeznaczoną na zabudo-
wę jednorodzinną i zagrodową, 
poł. w miejsc. Brzóza przy ul. Par-
cela. Media - wodociąg i światło 
- w działce. Cena do uzgodnienia.  
Tel. 697-001-702
• Sprzedam mieszkanie 3-poko-
jowe, 58.9 m², ul. Konarskiego 
lub zamienię na kawalerkę albo 
mieszkanie 2-pokojowe do 40 m². 
Blisko jest szkoła, przedszkole, żło-
bek, przychodnie lekarskie, sklepy.  
Tel. 696-146-200
• Sprzedam działkę - Jani-
ków 1200m2, wszystkie me-
dia - cena do uzgodnienia.  
Kontakt: 504-567-332
• Sprzedam działki budowlane w Ja-
nikowie 1200m². Tel. 604-181-478 
lub 503-124-381

Wszystkim, wiernym  i okazjonalnym, 
Czytelnikom Tygodnika OKO 

z rodzinami redakcja życzy na święta 
Bożego Narodzenia i w Nowym Roku 

żelaznego zdrowia, szczerego uśmiechu, 
świętego spokoju, dobrych chwil w gronie 

rodzinnym oraz mnóstwa wzajemnej 
życzliwości, cierpliwości i zrozumienia, 

czyli wszystkiego, co czyni dzielenie życia  
z innymi wartościowymi i budującym.

 WESOŁYCH ŚWIĄT!  
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Kontaktów z policją życzę wyłącznie przyjemnych
wywiad z komendantem KPP w Kozienicach, insp. Sławomirem Rekiem

Zamysł przeprowadzenia 
tego wywiadu powstał tuż 

po debacie społecznej z koń-
ca października, uznaliśmy 
wtedy bowiem, że kwestię 
bezpieczeństwa w powiecie 
kozienickim omówić warto,  
a kto jest najwłaściwąszą 
osobą, by zwrócić się do nie-
go w tej sprawie, jeśli nie po-
wiatowy komendant policji? 
Sprawa nieco się przeciągnę-
ła, jednak mamy wrażenie, że 
dzięki temu rozmowa z insp. 
Sławomirem Rekiem, od 
niemal 3 lat komendantem 
Komendy Powiatowej Policji  
w Kozienicach, nabrała pew-
nego okołoświątecznego 
sznytu…

Edmund Kordas, Tygodnik 
OKO: Widzimy, że przygo-
tował Pan przed rozmową z 
nami sporo zestawień staty-
stycznych, nasuwa się więc 
pytanie: czy nie jest czasem 
tak, że ta sprawozdawczość 
zabija niejako prawdziwą 
policyjną pracę? Pamiętam, 
jak kiedyś mówiło się dużo o 
tym, że policji brak środków, 
choćby na paliwo czy nawet 
toner do drukarek, najlepiej 
więc, żeby funkcjonariusze 
siedzieli przy biurkach, pil-
nowali słupków i nie genero-
wali kosztów.

Inspektor Sławomir Rek, 
komendant KPP w Kozieni-
cach: Te czasy, gdy brakowało 
paliwa czy toneru do druka-
rek, przeszły już na szczęście 
do lamusa, nie ma tego już 
od wielu, wielu lat. To pierw-
sza rzecz. Druga, jeśli chodzi o 
statystykę: myślę, że nie jest 
ona wcale tak nadmierna, jak 
się wydaje, choć może się tak 
wydawać, gdy ktoś spojrzy 
z boku i zobaczy, ile sporzą-
dzamy co miesiąc różnego 
rodzaju zestawień - Biuletyn 
Kryminalny, Biuletyn Prewen-
cyjny, biuletyny z ruchu dro-
gowego i wiele, wiele innych 
analiz. Jednak tak naprawdę 
policjanci, którzy pełnią służ-
bę czy to na mieście, czy w 
patrolu, czy w pionie krymi-
nalnym, niekoniecznie nawet 
wiedzą, jakie statystyki my 
prowadzimy jako ich przeło-
żeni, bo to jest informacja dla 
nas, a my bynajmniej nie pra-
cujemy po to, żeby wszystko 
się w słupkach zgadzało. Słu-
żę w Policji już 29 lat i jeden 
wniosek po tym czasie jest 
dla mnie oczywisty: jeśli pra-
cuje się dobrze, rzetelnie, to i 
tak znajdzie to w tych tabel-
kach odzwierciedlenie, nie 
trzeba specjalnie się nad nimi 
skupiać. Dla nas wyznaczni-
kiem jest raczej ocena naszej 
pracy przez społeczeństwo. 
Stąd właśnie narzędzia takie 
jak np. Krajowa Mapa Zagro-
żeń Bezpieczeństwa, gdzie 
anonimowo każdy może zgła-
szać różnego rodzaju zagroże-
nia - a ona się wciąż rozwija, 
dodawane są różne kategorie 
- to pierwszy kanał komuni-
kacji. Mamy posterunki, ko-
misariaty, mamy komendy 

powiatowe, całą tę strukturę 
- te jednostki też są dostęp-
ne. Komenda Powiatowa jest 
czynna całą dobę, są dostęp-
ni dzielnicowi, jest aplikacja 
Moja Komenda, gdzie, nie-
zależnie od tego, gdzie się 
znajdujemy, bez problemu 
znajdziemy dane kontakto-
we dzielnicowego. Można do 
niego pisać mailowo, można 
kontaktować się telefonicz-
nie - telefon ten jest czynny 
całą dobę. Jeśli dzielnicowy 
nie jest akurat na służbie, 
połączenie jest przekiero-
wywane do dyżurnego, więc 
zawsze ktoś odbierze. Dalej: 
spotkania, czy to młodzieżą, 
czy z seniorami, debaty spo-
łeczne… tych kanałów ko-
munikacji jest dużo i dla nas 
najważniejsza jest właśnie ta 
informacja zwrotna, bo nie 
dałoby się zaplanować na-
szych działań i ich prowadzić 
w oparciu tylko o statystykę, 
natomiast ona jednak pewne 
trendy pokazuje, porównuje-
my więc ze sobą różne lata, 
prowadzimy analizy nawet 
do 10 lat wstecz. One poka-
zują nam rzeczy, które są nam 
potrzebne zarówno procesie 
wykrywczym, jak i do tego 
choćby, żeby wybrać tematy 
spotkań profilaktycznych.

Po reorganizacji mamy w 
powiecie tylko dwa komisa-
riaty, kiedyś były w każdej 
gminie… czy ta struktura się 
sprawdza? Nie ukrywam, że 
słyszę nieraz, jak szczególnie 
mieszkańcy tych gmin, które 
nie mają już tych komisaria-
tów, mówią o tym z miesza-
nymi uczuciami.

Cóż, mieliśmy plan, żeby 
odtworzyć przynajmniej je-
den posterunek. Na razie to 
się nie udało, bo zlikwidować 
jest niestety łatwiej, niż uru-

chomić na nowo. Wkrótce 
będziemy mieć w powiecie 
trzy miasta, bo i Magnuszew 
i Głowaczów będą miasta-
mi, i właśnie w Głowaczowie 
miał być posterunek, radni 
to uchwalili, był wytypowany 
konkretny budynek do ku-
pienia, myśmy go już nawet 
oglądali, prace były dość za-
awansowane… nagle kupił to 
ktoś inny, nie wiemy dlacze-
go. Chcieliśmy ten posteru-
nek utworzyć, bo ja osobiście 
uważam, że dobrze by było, 
żeby w każdej gminie taki 
posterunek był. Czy tak się 
stanie? Nie wiem, na pewno 
musimy brać pod uwagę, że 
bardziej zagrożona jest pół-
nocna część naszego terenu, 
ta, którą obsługuje komisa-
riat w Grabowie nad Pilicą. 
Tam widzę potrzebę i myślę, 
że gdybyśmy stworzyli ten 
posterunek i pozyskali na nie-
go od Komendanta Głównego 
te 8 etatów, to bardzo by nam 
się to przydało. W powiecie 
byłoby wówczas 130 etatów 
policyjnych.

Właśnie - w mediach ciągle 
się mówi o wakatach w Poli-
cji, te braki są w wielu mia-
stach bardzo dotkliwe - jak 
to wygląda w Kozienicach?

W tym momencie na 122 
etaty mamy 7 wakatów. Nie 
jest to dużo, to nawet nie 
jest 10%. Na pewno nie jest 
to problem porównywalny z 
tym, jaki ma Warszawa.

Wspomniał Pan o Krajowej 
Mapie Zagrożeń Bezpieczeń-
stwa. Jakie problemy zwią-
zane z bezpieczeństwem 
sygnalizują najczęściej 
mieszkańcy tą drogą i jak 
mają się one do tych, jakie 
identyfikuje sama policja? 
Te obserwacje się zgadzają, 

czy są tu jakieś istotne roz-
bieżności?

To się w większości pokry-
wa. Najwięcej zdarzeń zgła-
szanych na Krajowej Mapie, 
42%, to przekraczanie pręd-
kości, 18% to nieprawidłowe 
parkowanie. Z drugiej strony 
działania policji w tym za-
kresie, w szczególności pio-
nu ruchu drogowego, należą 
do najmniej akceptowanych 
przez społeczeństwo. Każde 
odnotowane przez policję 
przekroczenie prędkości wią-
że się z dolegliwościami dla 
kierowcy, ale to jest też ciągle 
główna przyczyna wypadków 
drogowych, właśnie nadmier-
na prędkość. Niezmiennie od 
wielu, wielu lat, więc i tych 
zgłoszeń jest najwięcej. Dalej 
mamy spożywanie alkoholu 
w miejscach do tego nieprze-
znaczonych, tych zgłoszeń 
też mamy dosyć dużo, potem 
niewłaściwa infrastruktura 
drogowa - później są to już 
bardzo małe liczby, sytuacje 
takie jak grupowanie się nie-
letnich czy akty wandalizmu. 
Kolejna kwestia jest taka, że 
nie jest już tak, jak jeszcze 
parę lat temu, gdy przewa-
żały klasyczne przestępstwa 
przeciwko mieniu, czyli kra-
dzieże i włamania. Teraz wła-
mań w całym roku mieliśmy 
35, a to jest naprawdę niedu-
żo. Najwięcej jest natomiast 
oszustw, także w przestrzeni 
internetowej, oszustwa me-
todą na Blik, wyłudzenia na 
różnych portalach. Jest tego 
więcej, niż kradzieży i wła-
mań razem wziętych, choć 
samych kradzieży nie jest 
jeszcze mało.

Czy w takim razie kozie-
nicka Policja posiada odpo-
wiednie zaplecze (możliwości 
techniczne, wyszkolenie) by 
zwalczać także cyberprze-

stępczość, nadużycia i oszu-
stwa związane z Internetem 
i nowymi technologiami  
ogólnie?

Jesteśmy przygotowani 
w pewnym stopniu. Nasze 
działania wspiera Centralne 
Biuro do Zwalczania Cyber-
przestępczości, które posia-
da swój wydział w Komen-
dzie Wojewódzkiej Policji z 
siedzibą  w Radomiu i my z 
tego biura korzystamy. Mamy 
laboratoria kryminalistycz-
ne, mamy biegłych z zakresu 
informatyki, więc to jest dla 
nas duże wsparcie. Oczywi-
ście, jeśli chodzi o postępo-
wania przygotowawcze, to 
są one trudne, jedne z trud-
niejszych, bo przestępcy cały 
czas modyfikują swoje me-
tody,  a my, mimo wszystko 
jako Policja, cały czas dosko-
nalimy swoje umiejętności 
i dążymy do rozpracowania 
tego rodzaju przestępstw. W 
naszych działaniach niezbęd-
ni są fachowcy, informatycy z 
prawdziwego zdarzenia, i my 
takich osób cały czas potrze-
bujemy. Prowadzimy takie 
postępowania, wykrywamy 
sprawców, ale tutaj jest jesz-
cze szerokie pole do zagospo-
darowania, jeśli chodzi o pre-
wencję i profilaktykę. Dużym 
problemem jest też łatwo-
wierność wielu mieszkańców 
i złe nawyki, takie jak zapisy-
wanie gdzieś na karteczkach 
haseł czy zapominanie o wy-
logowaniu się z różnych stron. 
Ludzie rzadko też weryfikują, 
czy ktoś, kto pisze do nich 
na jakimś komunikatorze, 
jest faktycznie tą osobą, za 
którą się podaje. Można od-
dzwonić, można zadać jakieś 
pytanie kontrolne… ludzie 
to zaniedbują, a przestępcy  
z tego korzystają.

Dokończenie na stronie 11



4 www.tygodnikoko.pl
redakcja@tygodnikoko.pl24(506) 21 grudnia 2023

TYGODNIK

Kiermasz ozdób bożonarodzeniowych 
w Enei Wytwarzanie już za nami

Mikołajki z Eneą Wytwarzanie

Piękne ozdoby i stroiki świą-
teczne można było nie tylko 
podziwiać, ale i kupować na 
kiermaszu zorganizowanym w 
siedzibie Enei Wytwarzanie. Au-
torami tych wyjątkowych prac 
byli podopieczni dwóch placó-
wek -  Warsztatu Terapii Zaję-
ciowej w Przewozie oraz Środo-
wiskowego Domu Samopomocy  
w Nowej Wsi.

Kiermasz rozpoczął się o go-
dzinie 9, na stoiskach wystawio-
nych przed salą konferencyjną 
Elektrowni Kozienice można było 
znaleźć mnóstwo ozdób i stroi-
ków świątecznych. Prezentowali 
je i sprzedawali wraz ze swoimi 
wychowawcami podopieczni 
Warsztatu Terapii Zajęciowej  
w Przewozie oraz Środowiskowe-
go Domu Samopomocy w Nowej 
Wsi. Do zakupienia świątecznych 
ozdób ustawiały się długie kolej-
ki pracowników spółki, nie zabra-
kło także członków zarządu Enei 
Wytwarzanie, którzy chętnie 
przyłączyli się do tej szlachetnej 
inicjatywy i zakupili piękne ręko-
dzieła. Była to wspaniała okazja 
do spotkania z autorami prac, 
rozmów z nimi, a możliwość po-
kazania wyrobów i zainteresowa-
nie kiermaszem dały wychowan-
kom wiele radości, satysfakcji  
i zadowolenia. Nie zabrakło też  
świątecznych życzeń.

We wtorek, 12 grudnia kierujący Warsztatem Terapii Zajęciowej w Przewozie oraz 
Środowiskowym Domem Samopomocy w Nowej Wsi wraz z wychowankami 
zorganizowali w Enei Wytwarzanie tradycyjny kiermasz ozdób bożonarodzeniowych.

Łzy wzruszenia, słowa podziękowań, kolędy i uśmiechy 
na twarzach – to wszystko towarzyszyło akcji „Miko-

łajki z Eneą Wytwarzanie”. Wśród obdarowanych znala-
zło się kilka placówek służących osobom wymagającym  
specjalnej opieki i troski.

Tradycyjnie 6 grudnia kozie-
niccy policjanci wraz z pracowni-
kami Enei Wytwarzanie odwie-
dzają wraz z Mikołajem oddział 
pediatryczny szpitala w Kozieni-
cach, by wręczyć najmłodszym  
pacjentom prezenty. 

Tak było i w tym roku. Paczki 
otrzymało ponad 20 dzieci, a naj-
większą nagrodą za udział w akcji 
były uśmiechy na ich twarzach. 
Na tym jednak Mikołajki w kozie-
nickim szpitalu się nie zakończyły 
– oddział pediatryczny otrzymał 
od Enei Wytwarzanie w ramach 
pełnionej przez firmę misji spo-
łecznej odpowiedzialności bizne-
su nowoczesny sprzęt czyszczący,  
a odział neurologii – specjalistyczne 
urządzenie medyczne i komputer.

Tego samego dnia Mikołaj od-
wiedził jeszcze Specjalny Ośrodek 
Szkolno-Wychowawczy w Kozieni-
cach, by przekazać tam urządzenie 
czyszczące. Wizyta w tej placówce 
była także okazją do spotkania z 
podopiecznymi placówki i wspól-
nego odśpiewania kolędy.

W Domu Pomocy Społecznej 
w Kozienicach pamiątką po wizy-
cie Mikołaja będzie nowoczesny 
sprzęt pralniczy, który zastąpi sta-
re, mające kilkadziesiąt lat  urzą-
dzenie. Ale prezent otrzymał też 
Mikołaj – był to piękny, świąteczny 
stroik wykonany przez pensjona-
riuszy ośrodka.

W czwartek „Mikołajki z Eneą 
Wytwarzanie” przeniosły się do 
Radomia. Środowiskowy Dom 
Samopomocy w ramach tej akcji 
otrzymał elektroniczne pianino, 

które będzie pomagało w prowa-
dzeniu zajęć i muzycznej terapii. A 
jak trafiony był to prezent świad-
czył piękny mini koncert w wy-
konaniu podopiecznej Domu i jej 
opiekunki oraz towarzysząca temu 
ogromna radość. Mikołaj mógł też 
podziwiać inne pracownie Domu 
oraz piękne prace wykonane w 
ramach warsztatów plastycznych.   

Kolejnym miejscem, które od-
wiedził Mikołaj w Radomiu był 
Ośrodek Interwencji Kryzysowej 
służący pomocą i wsparciem oso-
bom dotkniętym przemocą. Za 
otrzymany sprzęt elektroniczny  
i artykuły gospodarstwa domowe-
go serdecznie dziękował dyrektor 
tej placówki, Włodzimierz Wolski  
i jej pracownicy.

Tegoroczną akcją objęte zostały 
jeszcze Warsztat Terapii Zajęciowej 
w Przewozie i Placówka Socjaliza-
cyjna „Panda” w Kozienicach.

– Cieszymy się, że mogliśmy  
w taki zauważalny sposób wes-
przeć objęte akcją placówki,  
a spotkania w nich były dla nas 
okazją do poznania wspaniałych 
ludzi, którzy tam przebywa-
ją i którzy tam pracują. To były 
naprawdę chwile wypełnione 
wzruszeniem – powiedział Piotr 
Kutkowski, kierownik Biura Ko-
munikacji Enei Wytwarzanie.

Kolejne wydarzenie już  
w najbliższy wtorek – w Elektrowni 
Kozienice zagoszczą podopieczni 
dwóch placówek opiekuńczych, 
oferując na specjalnym kiermaszu 
przygotowane przez siebie stroiki i 
ozdoby świąteczne.
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GMINA GŁOWACZÓW

Kolejne drogi oddane do użytku, uroczyste otwarcie siedziby OSP
W piątek 8 grudnia 2023 r. oddano do użytku kolejne drogi, tym razem drogę w miejscowo-

ści Miejska Dąbrowa (Przecinka) oraz odcinek drogi gminnej Mała Wieś – Klementynów. 
Uroczyście otwarto również wyremontowaną części budynku OSP Ursynów. Wszystkie te in-
westycje zostały wsparte dofinansowaniem z budżetu Samorządu Województwa Mazowie-
ckiego, który sukcesywnie wspiera Gminę Głowaczów.

Urząd Marszałkowski repre-
zentował p. Rafał Rajkowski 
Wicemarszałek Województwa 
Mazowieckiego. Obecni byli 
również: Starosta Powiatu Kozie-
nickiego p. Krzysztof Wolski wraz 
z Wiceprzewodniczącym Rady 
Powiatu Kozienickiego p. Miro-
sławem Górką, Przewodniczący 
Rady Gminy Głowaczów p. Piotr 
Marek wraz z Radnymi, Dyrektor 
PSP im. Batalionów Chłopskich p. 
Marzena Rusinek, ks. proboszcz 
Parafia pw. św. Bartłomieja w 
Brzózie Sławomir Molendow-
ski, komendant Państwowej 
Straży Pożarnej w Kozienicach 
bryg. Kamil Bieńkowski, prezes 
Stowarzyszenia Lokalna Grupa 
Działania "Puszcza Kozienicka" p. 
Irena Bielawska, przedstawiciele 
jednostek OSP z terenu Gminy 
Głowaczów, pracownicy urzędu, 
sołtys sołectwa Ursynów i Stani-
sławów, druhowie OSP Ursynów.

Dofinansowanie w ramach za-
dania "Budowa i modernizacja 
dróg dojazdowych do gruntów 
rolnych" dla drogi Miejska Dą-
browa wyniosło 117 144,00 zł, 

dzięki czemu powstał odcinek 
drogi o długości 791 mb. Całko-
wity koszt zadania to 237 288,56 
zł. Druga inwestycja czyli odci-
nek drogi gminnej Mała Wieś 
– Klementynów, tu dofinanso-
wanie wyniosło 132 856,00 zł, 
w ramach którego powstał od-
cinek drogi o długości 532,88 
mb. Całkowity koszt zadania  
to 299 625,36 zł.

Kolejnym wydarzeniem było 
oddanie do użytku części budyn-
ku OSP Ursynów. Dzięki wspar-
ciu finansowemu Województwa 
Mazowieckiego w ramach pro-
gramu „Mazowsze dla lokalnych 
centrów integracyjnych 2023” 
dostosowano budynek OSP na 
potrzeby świetlicy. W ramach 
tej inwestycji wykonano: remont 
powierzchni ścian i sufitów, wy-
miana podłóg drewnianych, wy-
konanie izolacji podłogi świet-
licy, malowanie ścian i sufitów, 
montaż stolarki drzwiowej alu-
miniowej, montaż parapetów 
wewnętrznych, wymiana instala-
cji elektrycznej, montaż nowych 
opraw oświetleniowych, gniazd 

i włączników, montaż instala-
cji klimatyzacji na sali świetlicy  
i w kuchni, montaż rolety w ok-
nie podawczym w kuchni, mon-
taż instalacji fotowoltaicznej  
o mocy 8kW. Na to zadanie Gmina 
Głowaczów otrzymała dofinan-
sowanie w wysokości 150 000,00 
zł. Całkowity koszt inwestycji  
to 270 385,35 zł.

Podczas uroczystego otwarcia 
została przedstawiona prezen-
tacja z inwestycji realizowanych 
na terenie Gminy Głowaczów w 
2023 r. dofinansowanych przez 
Urząd Marszałkowski Wojewódz-
twa Mazowieckiego. Podsumo-
wując Gmina Głowaczów w 2023 
r. pozyskała łącznie 14 307 022,68 
zł wsparcia finansowego z budże-
tu Samorządu Województwa Ma-
zowieckiego, na wieloletnie za-
dania inwestycyjne realizowane 
na terenie naszej gminy, zgodnie  
z zawartymi umowami.

Grand Prix o Puchar Wójta Gminy Głowaczów Modernizacja 
oświetlenia drogowego 
w Gminie Głowaczów

Z udziałem ponad 80 uczestników rozgrywały się kolejne Grand Prix o Puchar Wój-
ta Gminy Głowaczów. Zawody odbywały się w soboty w następujących kategoriach:  
ringo, dwa ognie, piłka nożna oraz w unihokeju.

16 grudnia odbyło się podsu-
mowanie całego cyklu rozgrywa-
nego w roku 2023. W podsumo-
waniu zawodów udział wzięli: 
Wójt Gminy Głowaczów Pan Hu-
bert Czubaj, Dyrektor PSP w Gło-
waczowie Pani Monika Kłos, or-
ganizator zawodów sportowych 
Mirosław Górka oraz dzieci  
wraz z rodzicami.

W podsumowaniu cyklu 
Grand Prix uczestniczyło około 
50 osób. Uczestnicy Grand Prix 
zostali przez Pan Wójta i Panią 

Dyrektor nagrodzeni pamiątko-
wymi medalami i dyplomami. 
Puchar za najlepszą frekwencję 
wśród dziewcząt otrzymała Wik-
toria Bloch, natomiast wśród 
chłopców Filip Bloch. Pan Ar-
kadiusz Czarnecki wraz z dzieć-
mi odebrał puchar za najbar-
dziej liczną rodzinę startującą 
w Grand Prix. Na zakończenie 
wszyscy uczestniczyli we wspól-
nym grillowaniu.

- Te cykliczne spotkania spor-
towe cieszą się coraz większą 

popularnością, co świadczy  
o tym, że są oczekiwane, a ich 
formuła kilku dyscyplin uatrak-
cyjnia je i odpowiada na zain-
teresowania szerszego grona 
dzieci, młodzieży jak również 
dorosłych. Dziękuję organizato-
rowi tych spotkań panu Mirosła-
wowi Górce za zaangażowanie  
i chęć stworzenia kolejnej cieka-
wej oferty sportowej na terenie 
naszej gminy – powiedział pod-
czas podsumowania Wójt Gmi-
ny Głowaczów Hubert Czubaj.

Gmina Głowaczów po raz kolejny otrzymała dofinansowa-
nie z Rządowego Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji 

Strategicznych – edycja dziewiąta – Rozświetlamy Polskę dla 
zadania pn. „Modernizacja oświetlenia drogowego na terenie 
Gminy Głowaczów”.

W ramach tej inwestycji, mo-
dernizacja oświetlenia obejmie 
wymianę wyeksploatowanych 
opraw oświetleniowych sodo-
wych na oprawy LED z dodatko-
wą redukcją mocy w godzinach 
nocnych. Oświetlenie uliczne 
w nowoczesnej technologii 
LED jest rozwiązaniem ener-
gooszczędnym i zaprocentuje 
ograniczeniem wydatków na 
oświetlenie, a także zmniejszy 
koszty serwisu oraz zwiększy 
bezpieczeństwo na drogach. 
Realizacja inwestycji wpłynie 
pozytywnie na poprawę bez-
pieczeństwa oraz ochronę śro-
dowiska naturalnego w Gminie 
Głowaczów.

Wysokość otrzymania do-
finansowania to 640 000 zł. 
Całkowity koszt inwestycji to 
800 000,00 zł. Przewidywany 
termin zakończenia inwestycji: 
sierpień 2025 r.

- Otrzymane dofinansowanie 
pozwoli dokończyć moderni-
zację oświetlenia drogowego 
na terenie gminy. Do dnia dzi-
siejszego udało nam się, korzy-
stając z różnych programów, 
wymienić ponad siedemset naj-
bardziej wyeksploatowanych 
lamp, a chcemy aby na terenie 
całej gminy było nowoczesne  
i energooszczędne oświetle-
nie – powiedział Hubert Czubaj 
Wójt Gminy Głowaczów.
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Gmina Głowaczów na tę 
inwestycję pozyskała dofi-
nansowanie w wysokości  
3 900 000,00 zł z budżetu Sa-
morządu Województwa Mazo-
wieckiego w ramach programu 
„Mazowiecki Instrument Wspar-
cia Zadań Ważnych dla Równo-
ważnego Rozwoju Wojewódz-
twa Mazowieckiego”. Całkowity 
koszt zadania 5 565 800,00 zł.

W 2023 r. Gmina wykorzy-
stała dofinansowanie w wy-
sokości 1 000 000,00 zł i środ-
ków własnych w wysokości  
1 000 000,00 zł.

Termin realizacji zadania paź-
dziernik 2024 r.

W ramach tego zadania zo-
stanie przebudowana istniejąca 
oczyszczalnia ścieków, zważyw-
szy na mocno już wyeksploato-
wane urządzenia, które wyma-
gają przebudowy bądź wymiany. 
Zwiększy się przepustowość z 
240 m3 /d do 380 m3/d. Oczysz-
czalnia będzie pracować w 
technologii mechaniczno-bio-
logicznej, przeznaczona będzie 
do oczyszczania ścieków o cha-
rakterze bytowo-gospodarczym, 

pochodzących z terenu Gminy 
Głowaczów z kanalizacji sanitar-
nej oraz dowożonych taborem 
asenizacyjnym. W ramach prze-
budowy będą wykonane nastę-
pujące obiekty technologiczne:
• punkt zlewczy ścieków dowo-
żonych z sitem automatycznym,
• przepompownia ścieków suro-
wych,
• oczyszczalnia mechaniczne – 
sito-piaskownik z płuczką pia-
sku,
• przepompownia pośrednia
• zbiornik retencyjny,
• dwa wielofunkcyjne reaktory 
osadu czynnego SBR,
• zbiornik stabilizacji i magazy-
nowania osadu,
• zagęszczacz grawitacyjny osa-
du,
• prasa odwadniająca osad w 
raz z systemem higienizacji i 
transportu osadu,
• budynek socjalno – technicz-
ny,
• studnia przepływomierza ście-
ków oczyszczonych.

Na tą inwestycję Gmina 
Głowaczów otrzymała dofi-
nansowanie z Urzędu Mar-

szałkowskiego Województwa 
Mazowieckiego z zakresu „Go-
spodarki wodno-ściekowej” w 
ramach poddziałania „Wsparcie 
inwestycji związanych z tworze-
niem, ulepszaniem lub rozbudo-
wą wszystkich rodzajów małej 
infrastruktury, w tym inwesty-
cji w energię odnawialną i w 
oszczędzanie energii” objętego 
Programem Rozwoju Obszarów 
wiejskich na lata 2014-2022 w 
wysokości 5 000 000,00 zł oraz  
4 0000 000,00 zł  w ramach 
Mazowieckiego Instrumen-
tu Wsparcia Zadań Ważnych 
dla Równoważnego Rozwoju 
Województwa Mazowieckie-
go. Całkowity koszt zadania -  
10 502 355,00 zł. W 2023 r. 
Gmina Głowaczów wykorzysta-
ła dofinansowanie w wysokości 
2.300.000,00 zł  i środków włas-
nych w wysokości 529.000,00 zł. 
Termin realizacji zadania wrze-
sień 2024 r.

Zostały ukończone prace do-
tyczące rozbudowy sieci wodno 
–kanalizacyjnej w miejscowości 
Brzóza ul. Pionkowska , ul. Ry-
czywolska.

W ramach zadań powstała:
• kanalizacja sanitarna na  
ul. Pionkowskiej o długości sieci 
147,3 mb oraz sieć wodociągo-
wa o długości 145,7 mb.
• kanalizacja sanitarna na  

ul. Ryczywolskiej o długości sieci 
188,0 mb oraz sieć wodociągo-
wa o długości 266,10 mb.

Całkowity koszt zadań  to  
252 357,18 zł - środki pochodzące  
z budżetu Gminy Głowaczów.

GMINA GŁOWACZÓW

Budowa drogi gminnej w m. Brzóza ul. Stara Brzóza- etap I.n 

Budowa drogi gminnej w m. Brzóza ul. Polna.n 

Przebudowa drogi gminnej  w miejscowości Miejska Dąbrowa (Przecinka).n 

Przebudowa drogi gminnej odcinek Mała Wieś - Klementynów.n 

Inwestycje w Gminie Głowaczów

W 2023 r. w Gminie Głowaczów 
powstało ponad 10 km dróg, 
których koszt ogólny wyniósł  
7 537 506,23zł, w tym dofinan-
sowania z Rządowego Funduszu 
Polski Ład: Program Inwesty-
cji Strategicznych w wysokości  
6 376 535,99 zł. (tj. droga w m. 
Ignacówka Grabnowolska, Jasie-
niec, Helenów, Studnie, Ziele-
niec, Józefów, Maciejowice( Paro-
wa), Bobrowniki – Stawki, Brzóza  
ul. Stara Brzóza, ul. Polna).

Przebudowa drogi w m. Stud-
nie została zrealizowana ze 
środków z Rządowego Funduszu 
Rozwoju Dróg (RFRD) w 2023 r. 
Gmina Głowaczów otrzymała 
wsparcie finansowe w wysokości 
958 724,54 zł tj. 80 % dofinan-
sowania. Całkowity koszt inwe-
stycji 1 216 982,94 zł. W ramach 
tej inwestycji powstał odcinek 
drogi o dł. 0,988 km. Przebudo-
wana droga ma 5 m szerokości  o 
nawierzchni bitumicznej wraz z 
obustronnymi poboczami tłucz-
niowymi o szerokości 0,75 m i 
zjazdami gruntowymi, odwod-
nienie powierzchniowe z odcin-
kiem cieku przy jezdni.

Kolejne inwestycje powstały 
z  budżetu Województwa Mazo-
wieckiego na zadanie z zakresu 
budowy i modernizacji dróg  do-
jazdowych do gruntów tj. „Prze-
budowa drogi gminnej odcinek 
Mała Wieś – Klementynów” oraz 
„Przebudowa drogi gminnej w 
miejscowości Miejska Dąbro-
wa”. W ramach tych inwestycji 
powstały odcinki dróg o dł. 1,32 
km. Całkowity koszt inwestycji  
536 913,92 zł, w tym dofinanso-
wanie 250 000,00 zł.

Zakres robót obejmował:
• roboty przygotowawcze i roz-
biórkowe (wytyczenie trasy drogi, 
zlokalizowanie i odkrycie uzbroje-
nia, wycinka drzew i krzewów),
• roboty ziemne (wykopy i nasy-

py związane z wykonaniem koryta 
pod jezdnię i pobocza),
• wykonanie elementów odwod-
nienia,
• wykonanie podbudowy jezdni 
z destruktu asfaltowego na ist-
niejącej warstwie podbudowy   

z tłucznia,
• wykonanie jezdni o nawierzch-
ni bitumicznej- podwójne po-
wierzchniowe utrwalenie emulsją 
grysami,
• wykonanie poboczy tłucznio-
wych i zjazdów tłuczniowych.

Budowa strażnicy OSP wraz ze świetlicą wiejską i infrastrukturą towarzyszącą w miejscowości  Brzóza

Budowa drogi gminnej w m. Zieleniec.n 

Przebudowa drogi gminnej w miejscowości Studnie.n 

Przebudowa drogi gminnej Bobrowniki – Stawki.n 

Dzięki pozyskanym środ-
kom finansowym ze-

wnętrznym oraz środkom 
własnym w Gminie Głowa-
czów realizowanych jest wie-
le inwestycji.

W ramach tej inwestycji powstanie budynek wielofunkcyjny na potrzeby Ochotniczej Stra-
ży Pożarnej w Brzózie. Obiekt będzie mieścił świetlicę dla 50 osób, pokój gier, pokój 

biurowy, zaplecze sanitarne, socjalne, pomieszczenie do użytku KGW Brzóza, techniczne i go-
spodarcze oraz garaż na 3 samochody ciężarowe.

Budowa strażnicy OSP wraz ze świetlicą wiejską i infrastrukturą towarzyszącą.n 

Przebudowa i rozbudowa oczyszczalni ścieków w Głowaczowie.n 
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Nowe inwestycje ze środków WFOŚiGW

Sprzęt z miniPAKT dla Gminy Głowaczów Ukończono budowę oświetlenia 
boiska piłkarskiego w Głowaczowie 

W środę 06.12.2023 r. miało miejsce uroczyste otwarcie inwestycji współfinansowanych ze 
środków Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w War-

szawie. Otwarte zostały ekopracownie w Publiczna Szkoła Podstawowa im. Wojciecha Barto-
sza Głowackiego w Brzózie oraz PSP im. Tadeusza Kościuszki Głowaczów, ścieżka edukacyjna 
oraz przekazano sprzęt ratowniczo-gaśniczy dla jednostek OSP z terenu naszej Gminy.

W dniu 12 grudnia Gmina Głowaczów otrzymała sprzęt komputerowy zakupiony w ramach  
projektu grantowego „miniPAKT - gminne pracownie komputerowe”  realizowanego w 

ramach Programu Operacyjnego Polska Cyfrowa na lata 2014-2020 Oś Priorytetowa V: Rozwój 
cyfrowy JST oraz wzmocnienie cyfrowej odporności  na zagrożenia REACT-EU.

Na zaproszenie włodarza na-
szej Gminy p. Huberta Czuba-
ja przybyli: Senator Senatu RP 
Stanisław Karczewski, Prezes 
Zarządu WFOŚiGW w Warsza-
wie p. Marek Ryszka, Dyrektor 
WFOŚiGW o/Radom p. Elżbieta 
Zasada, Starosta Powiatu Kozie-
nickiego p. Krzysztof Wolski, Wi-
ceprzewodniczący Rady Powiatu 
Kozienickiego p. Mirosław Górka, 
Przewodniczący Rady Gminy Gło-
waczów Piotr Marek, Wiceprze-
wodnicząca Rady Gminy Agniesz-
ka Górka, Zastępca Komendanta 
Powiatowego PSP Kozienice p. 
Paweł Kowalski. Obecni byli rów-
nież dyrektorzy szkół w Brzózie 
i Głowaczowie, skarbnik Beata 
Wielochowska, sekretarz Barba-
ra Dudek oraz pracownicy Urzę-
du Gminy w Głowaczowie.

Pierwszym wydarzeniem było 
oficjalne oddanie do użytku 
nowoczesnych ekopracowni w 
szkołach w Głowaczowie i Brzó-
zie. Powstały one w ramach 
Programu Priorytetowego „Pro-
gram Regionalnego Wsparcia 
Edukacji Ekologicznej”, którego 
celem było podniesienie pozio-
mu świadomości ekologicznej, 
upowszechnianie wiedzy, akty-
wizacja społeczna, budowanie 
społeczeństwa obywatelskiego 
i kształtowanie postaw proeko-
logicznych społeczeństwa (w 

tym dzieci i młodzieży) w zakre-
sie tematyki: przeciwdziałania 
emisjom, odnawialnych źró-
deł energii i niskoemisyjnego 
transportu, zrównoważonego 
rozwoju, ochrony środowiska  
i gospodarki wodnej.

Na realizację zadania przezna-
czono około 150 000,00 zł, gdzie 
Wojewódzki Fundusz Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wod-
nej w Warszawie pokrył aż 90% 
kosztów kwalifikowanych przed-
sięwzięcia.

Korzystając z obecności przed-
stawicieli WFOŚiGW przekazano 
również sprzęt zakupiony w ra-
mach dotacji pochodzącej z Wo-

jewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej 
w Warszawie na zadania wspiera-
jące OSP z terenu naszej Gminy. 
Instytucja ta regularnie pomaga 
naszym strażakom ochotnikom 
w zakupie sprzętu i wyposażenia, 
aktywowaniu i doposażeniu mło-
dzieżowych drużyn pożarniczych.

W tym roku otrzymaliśmy 
dofinansowanie w kwocie po 
15.000,00 zł na następujące zada-
nia pn.:„Zakup sprzętu i wyposa-
żenia służącego do prowadzenia 
akcji ratowniczych i usuwania 
skutków zagrożeń na potrzeby 
jednostek OSP” dla jednostek 
OSP Bobrowniki, Cecylówka – 

Brzózka, Głowaczów, Lipa i Miej-
ska Dąbrowa.

„Aktywowanie i doposażanie 
Młodzieżowej Drużyny Pożarni-
czej” dla OSP Brzóza, Bobrowniki, 
Cecylówka - Brzózka i Ursynów.

Serdeczne podziękowania dla 
przedstawicieli WFOŚiGW za 
sukcesywne wspieranie straża-
ków ochotników z terenu na-
szej Gminy, jak również dzieci  
i młodzieży ze szkół.

Dzięki otrzymanemu dofinanso-
waniu w wysokości 200 tys. zł dopo-
sażone zostały pracownie kompute-
rowe w sprzęt, który będzie służyć 
rozwijaniu nowych form wzmacnia-
nia kompetencji cyfrowych poprzez 
kreatywne wykorzystanie nowych 
technologii cyfrowych przy zastoso-

waniu m.in. innowacyjnych ścieżek, 
scenariuszy prowadzenia zajęć i 
szkoleń dla edukatorów/nauczycie-
li i ich uczniów (dzieci i młodzieży) 
oraz dodatkowych osób dorosłych 
w kreatywnych przestrzeniach 
edukacji pozaformalnej. Wsparcie 
nakierowane jest na uczniów i na-

uczycieli oraz dodatkowo osoby 
dorosłe w przeciwdziałaniu nega-
tywnym skutkom COVID-19 mają-
cym wpływ m.in. na edukację.

Projekt jest finansowany w 100 
% ze środków Unii Europejskiej w 
ramach reakcji Unii na pandemię 
COVID-19.

W ramach tej inwestycji: 
• zamontowano 6 słupów na 

których zawieszono 8 szt. opraw 
oświetleniowych LED, 

• zamontowano piłkochwyty o 
wysokości 6 m na bokach boiska 
treningowego i boiska głównego 
o długości 60 m. 

Na tą inwestycję Gmina Gło-
waczów otrzymała dofinanso-
wanie z Samorządu Wojewódz-

twa Mazowieckiego w ramach 
Mazowieckiego Instrumentu 
Wsparcia Infrastruktury Sporto-
wej „Mazowsze dla sportu 2023” 
w wysokości 293 595,00 zł, nato-
miast całkowity koszt inwestycji  
to 415 938,00 zł.

Wykonana inwestycja pozwoli 
wydłużyć czas korzystania z tego 
obiektu mieszkańcom i zawodni-
kom klubów sportowych.
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Modernizacja Stacji Uzdatniania Wody i inne inwestycje

Gmina Głowaczów bardzo duże wsparcie otrzymała z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie  w latach 2019-2023 na realizację nastę-
pujących inwestycji.

• Modernizacja oświetlenia 
drogowego na terenie Gminy 
Głowaczów – dofinansowanie w 
kwocie 247 211,00 zł oraz 150 
881,50 zł w formie pożyczki. Zada-
nie to polegało na wymianie lamp 
oświetlenia opraw sodowych, 
rtęciowych na lampy typu LED. 
Największymi zaletami wymiany 
dotychczasowych, zużytych lamp, 
jest znaczna poprawa widoczno-
ści, a co za tym idzie, zwiększone 
bezpieczeństwo na drogach oraz 
poprawa efektywności energe-
tycznej przez obniżenie energo-
chłonności oświetlenia.

• Modernizacja Stacji Uzdat-
niania Wody w Głowaczowie  
- dofinansowanie w kwocie 1 
000 000,00 zł w formie pożyczki, 
obejmowała następujący zakres 
robót:
- remont budynku stacji uzdatnia-
nia wody
- wymianę urządzeń technolo-
gicznych,
- wymianę obudowy studni nr 1 z 
armaturą i pompą głębinową,
- wymiana pompy głębinowej w 
studni nr 2,
- budowę odstojnika wód po-
płucznych,
- budowę zbiorników wyrównaw-
czych o pojemności 2 x V = 100 
m³,
- wymianę ogrodzenia z bramami,
- budowę przyłączy dla potrzeb 
technologicznych: wodociągo-
wych, kanalizacji spustowej i sani-
tarnej oraz elektrycznych,
- utwardzenie placu.  

• Usuwanie i unieszkodliwianie 
wyrobów zawierających azbest z 
terenu gminy Głowaczów – 310 
934,83 zł.

W ramach programu „ Ogólno-
polski program finansowania usu-
wania wyrobów zawierających 
azbest Część 1 Przedsięwzięcia w 
zakresie demontażu, zbierania, 
transportu oraz unieszkodliwiania 
odpadów zawierających azbest, 
zgodne z gminnymi programami 
usuwania azbestu i wyrobów za-
wierających azbest” wykonano 
zbiórkę w/w wyrobów z terenu 
Gminy Głowaczów w latach 2019- 
2023, podczas której zebrano bli-
sko 1 130 ton.

 • Zakup, wyposażenie, moder-
nizację jednostek OSP na terenie 
Gminy Głowaczów -  742 897,78 zł

Podpisano szereg umów na 
dofinansowanie zadań wspierają-
cych OSP z terenu naszej Gminy. 
Wojewódzki Fundusz Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej 
w Warszawie regularnie pomaga 

strażakom ochotnikom w zakupie 
sprzętu i wyposażenia, aktywo-
waniu i doposażeniu młodzie-
żowych drużyn pożarniczych czy 
modernizacji budynków strażnic.

• Budowa ścieżki przyrodniczej 
w m. Brzóza – 90 000,00 zł.

Gmina Głowaczów otrzymała 
dofinansowanie w wysokości 90 
000,00 zł z WFOŚiGW  w Warsza-
wie. Ścieżka obejmuje następują-
ce urządzenia: edukacyjne - 9 gier 
edukacyjnych, w tym z zakresu 
dendrologii, ornitologii, mikologii 
i zoologii oraz infrastrukturę: 6 
ławek parkowych oraz 6 koszy na 
śmieci. Głównym celem zadania 
jest podniesienie świadomości 
ekologicznej w warunkach tere-
nowych, kształtowanie postaw 
proekologicznych i poczucia od-
powiedzialności za stan środowi-
ska naturalnego.

 • Ekologiczny piknik rodzinny 
dla PSP Głowaczów – 30 000,00 zł.

 Ekologiczny piknik rodzinny 
pn. „Segregacja to dobra reakcja” 

skierowany był dla PSP w Głowa-
czowie. W pikniku udział wzięli 
uczniowie z PSP w Głowaczowie. 
Konkurs podzielony był na dwie 
kategorie wiekowe: uczniowie 
klas 0-III przygotowali stroje eko-
logiczne, które zaprezentowali 
podczas „pokazu mody”, nato-
miast uczniowie klas IV-VIII wyko-
nali ekologiczny przedmiot użyt-
kowy „drugie życie odpadów”. 
Nagrody uczniom wręczyli Wójt 
Gminy Głowaczów oraz Dyrektor 
PSP w Głowaczowie. Przedsię-
wzięcie odbyło się pod honoro-
wym patronatem Ministerstwa 
Klimatu i Środowiska. Natomiast 
realizacja pikniku ekologicznego 
możliwa była dzięki otrzymane-
mu dofinansowaniu z WFOŚiGW 
w Warszawie w formie dotacji 
w kwocie 30.000,00 zł z zakresu 
edukacji ekologicznej.

 Podsumowując WFOŚiGW  
w Warszawie wsparł Gminę Gło-
waczów dofinansowaniem w wy-
sokości 2 571 925,11 zł.

Szczęśliwa data dla strażaków i mieszkańców gminy Głowaczów
Dzień 13 grudnia to bardzo szczęśliwa data dla mieszkańców gminy Głowaczów, a w szcze-

gólności dla strażaków z Ochotniczej Straży Pożarnej w Głowaczowie. Właśnie zostały za-
twierdzone listy beneficjentów na zakup nowych średnich i ciężkich samochodów strażackich. 
Na 153 poprawnie złożone wnioski, nasz został oceniony na bardzo wysokim bo 35 miejscu.

W ramach naboru FEMA.02.04-
-IP.01-002/23, Priorytet II „Fun-
dusze Europejskie na zielony 
rozwój Mazowsza” dla Działania 
2.4 „Dostosowanie do zmian kli-
matu”, Typ projektów: „Sprzęt i 
infrastruktura do celów zarządza-
nia klęskami i katastrofami” Fun-
duszy Europejskich dla Mazowsza 
2021-2027 - Region Mazowiecki 
Regionalny Gmina Głowaczów 
otrzymała dofinansowanie w wy-
sokości 2 151 341,16 zł na zakup 
nowego ciężkiego samochodu 
ratowniczo- gaśniczego  wraz z 
pełnym wyposażeniem dla OSP 
Głowaczów , co stanowi 85% war-
tości zadania czyli 2 530 989,60. 
Zakupiony samochód znacznie 

poprawi standard ratowniczo - 
gaśniczy tej jednostki. Przełoży 
się to w znacznym stopniu na 
poprawę bezpieczeństwa miesz-
kańców naszej gminy i powiatu. 
Projekt zostanie zrealizowany do 
31.03.2025 r.

- Ogromnie się cieszę, że bę-
dziemy mogli zrealizować to za-
danie. Bardzo atrakcyjna jest war-
tość dofinansowania bo, aż 85%. 
Samochód będzie w pełni wypo-
sażony w nowoczesny sprzęt ze 
zbiornikiem wody min. 8000 l, 
który zwiększy potencjał opera-
cyjny tej jednostki i zdecydowanie 
podniesie poziom bezpieczeństwa 

naszych mieszkańców. Chciałbym 
bardzo gorąco podziękować pana 
Wicemarszałkowi Województwa 
Mazowieckiego Rafał Rajkowski 
za bardzo potrzebny program, 
za zrozumienie i przychylność. 
Dziękuję pracownikom Urzędu 
Gminy, które bardzo dużo czasu 
poświęcili na jak najlepsze przy-
gotowanie wniosku, pani Patrycji 
Kozłowskiej i Barbarze Dudek, 
stworzyły wspaniały zespół, który 
odniósł ogromny sukces. Dzięku-
ję!!! Gratuluję również pozosta-
łym samorządom z terenu po-
wiatu - powiedział Hubert Czubaj  
Wójt Gminy Głowaczów.

„Czyste Powietrze” to kom-
pleksowy program realizowa-
ny przez Wojewódzki Fundusz 
Ochrony Środowiska i Gospodar-
ki Wodnej w Warszawie, którego 
celem jest poprawa jakości po-
wietrza oraz zmniejszenie emisji 
gazów cieplarnianych poprzez 
wymianę źródeł ciepła i popra-
wę efektywności energetycznej 
budynków mieszkalnych jedno-
rodzinnych. Narzędziem w osiąg-
nięciu celu jest dofinansowanie 
przedsięwzięć realizowanych 
przez beneficjentów.

W celu ułatwienia dostępności 
programu dla beneficjentów, w 
Urzędzie Gminy Głowaczów dzia-
ła Punkt Konsultacyjny programu 
„Czyste Powietrze”, który  czynny 
jest od poniedziałku do piątku w 
godzinach urzędowania.

W Punkcie jest możliwość 
skonsultowania wniosku o dofi-
nansowanie w ramach Programu 

Priorytetowego ,,Czyste Powie-
trze” oraz jego złożenie. Wnioski 
przesyłane są do Wojewódzkiego 
Funduszu Ochrony Środowiska i 
Gospodarki Wodnej w Warsza-
wie, gdzie następuje ich oce-
na merytoryczna. Na dzień 
30.09.2023r. z terenu gminy Gło-
waczów złożono 180 wniosków 
o przyznanie dotacji  w ramach 
programu „Czyste Powietrze”, 
zawarto 139 umów, zrealizowa-
no 86 przedsięwzięć na kwotę  
1624406, 84zł.

ZAKRES DZIAŁANIA PUNKTU 
KONSULTACYJNEGO:

– udzielenie informacji o Pro-
gramie „Czyste Powietrze” oso-
bom zainteresowanym złoże-
niem wniosku o dofinansowanie,

– wsparcie w zakresie przygo-
towania wniosków o dofinanso-
wanie,

– pomoc przy rozliczaniu przy-
znanego dofinansowanie.

WÓJT GMINY GŁOWACZÓW OGŁASZA
DRUGI  PRZETARG USTNY NIEOGRANICZONY

Na sprzedaż nieruchomości stanowiących własność Gminy Głowaczów, położonej w Cecy-
lówce-Brzózkiej dla której Sąd Rejonowy w Kozienicach prowadzi Księgę Wieczystą Nr  KW  
RA1K/00057105/8,  RA1K/00057106/5.

Nieruchomość gruntowa zabudowana położona w Cecylówce-Brzózkiej gmina Głowa-
czów, powiat kozienicki woj. Mazowieckie. Nieruchomość oddalona około 6 km od Brzózy 
oraz około 9 km w kierunku południowym od Głowaczowa, położona przy końcu wsi przy 
drodze powiatowej o nawierzchni asfaltowej. Bezpośrednie sąsiedztwo stanowi zabudowa 
mieszkaniowa zagrodowa, budynek byłego Domu Nauczyciela oraz tereny leśne. Zabudo-
wana jest budynkiem byłej Szkoły Podstawowej o konstrukcji murowanej, II kondygnacyj-
nym częściowo podpiwniczonym z salą gimnastyczną o pow. Zabudowy 583,00 m2 i pow. 
Użytkowej 872,15 m2 . Nieruchomość wyposażona w media: wodociąg gminny, kanalizacja 
sanitarna do szamba własnego, energie elektryczna, c.o-olejowe, telefoniczne

Nieruchomość oznaczona numerami 695/1, 695/4  Pow.; 0,7562 ha, cena wywoławcza 
400 000,00 zł brutto, wadium w wysokości 40 000,00 zł wolna  od obciążeń i zobowiązań.

Przetarg odbędzie się w dniu 17 stycznia  2024 r. o godz. 10:00 w Urzędzie Gminy Głowa-
czów ul. Rynek 35, 26-903 Głowaczów w sali konferencyjnej.

Warunkiem przystąpienia do przetargów jest wniesienie na konto Urzędu Gminy Gło-
waczów nr 57 9125 0000 0374 2000 0080 wadium we wskazanej wysokości, w pieniądzu 
najpóźniej do dnia 15  stycznia  2024 r., za datę wniesienia wadium uważa się datę wpływu 
wymaganej kwoty na wskazany rachunek bankowy.

Pełna treść ogłoszenia przetargu będzie  wywieszona na tablicy ogłoszeń Urzędu Gminy  
Głowaczów, oraz na stronach internetowych www.glowaczow.pl, www.bip.glowaczow.pl

Dodatkowe informacje o warunkach i regulaminie udziela tut. Urząd, pokój nr 12  
tel. 48 623 10 75.

Wójt Gminy Głowaczów podaje się do publicznej wiadomości wykaz nieruchomości
przeznaczonej  do sprzedaży

WYKAZ OGŁASZA SIĘ NA OKRES 21 DNI

Lp. Księga wieczysta, 
nr działki i jej 
powierzchnia

Opis nieruchomości Cena nierucho-
mości-w zł

1 Księga wieczysta Nr 
RA1K/00015168/1 
Nieruchomość nr : 
106/4, 106/5

Nieruchomość zlokalizowana jest we wsi Miej-
ska Dąbrowa przylegająca do  drogi krajowej nr 
48(Kozienice-Białobrzegi) o nawierzchni asfalto-
wej z której brak jest zjazdu z DK48 na nierucho-
mość składającą się z działek nr 106/4 i 106/5. 
Teren  działek jest porośnięty trawą i częściowo 
podmokły. Nieruchomość użytkowana jest jako 
łąka i pastwisko. Na terenie działki nr 106/4 są 
pozostałości szopy drewnianej bez wartości 
użytkowej do rozbiórki, oraz nieczynna studnia z 
kręgów betonowych. Przy granicy działki 106/4 
znajduje się  słup elektryczny linii niskiego na-
pięcia , przez  południowa część działki przebie-
ga sieć wodociągowa . Działka 106/5 znajduje się  
na terenie oznaczonym symbolem RMe- tereny 
rolne związane obszarami użytków zielonych 
położonych w dolinie dorzeczu Radomki nato-
miast działka 106/4 jest oznaczonym symbolem 
MN/RM- tereny mieszkaniowo-usługowe i zabu-
dowy zagrodowej.

33 000,00 zł

Prawo pierwszeństwa nabycia nieruchomości przysługuje byłym właścicielom i ich spadkobiercom. 
Zgodnie z art. 34 ust1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 roku o gospodarce nieruchomościami osobom, 
którym przysługuje pierwszeństwo w nabyciu w/w nieruchomości wyznacza się co najmniej 6 tygodnio-
wy termin złożenia wniosku licząc  od dnia wywieszenia wykazu. W przypadku nieskorzystania z prawa 
pierwszeństwa nabycia przez osoby uprawnione, przedmiotowa nieruchomość  zostanie sprzedana w 
drodze przetargu. Wykaz  podaje się do publicznej wiadomości przez wywieszenie na tablicy ogłoszeń i 
umieszczona na stronach internetowych Urzędu Gminy Głowaczów na okres 21 dni tj. od 17.12.2023r do  
22.01.2024r. Informację o zamieszczeniu wykazu podaje do publicznej wiadomości przez ogłoszenie w 
prasie lokalnej o zasięgu obejmującym co najmniej powiat, na terenie którego położona jest nieruchomość.

Szczegółowe informacje o sprzedaży można uzyskać w siedzibie Urzędu Gminy Głowaczów                                            
lub pod nr . tel. 48/6231075 wew. 112.
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IV Kozienicki Kiermasz Świąteczny
10, 9, 8, … tradycyjnie, od głośnego odliczania rozpoczął się w piątek, 8 grudnia, IV. Kozie-

nicki Kiermasz Świąteczny. Ustawiona w centralnym miejscu Zespołu Pałacowo-Parko-
wego choinka rozbłysła, a gospodarz wydarzenia, burmistrz Gminy Kozienice Piotr Kozłowski, 
oficjalnie otworzył Kiermasz i złożył zebranym świąteczne życzenia:

- Witam serdecznie wszystkich 
przybyłych na nasz Kiermasz. Cieszy-
my się, że jesteście Państwo z nami. 
(…). Święta Bożego Narodzenia to 
wyjątkowym czas, życzę by te święta 
były dla Was zdrowe, spokojne, ra-
dosne, żebyście spędzali je z bliskimi, 
ważnymi w Waszym życiu osobami, 
żeby omijały Was troski, problemy, 
zmartwienia, abyście siedząc przy 
wigilijnym stole mieli poczucie, że 
niczego Wam nie brakuje, a przede 
wszystkim nie brakuje życzliwości, 

zrozumienia i ciepła rodzinnego (…).  
Podczas oficjalnego powitania, 

życzenia z okazji zbliżających się 
Świąt Bożego Narodzenia, złożyli 
również obecni na scenie Prze-
wodniczący Rady Miejskiej Rafał 
Sucherman, reprezentująca Za-
rząd firmy Obory Sp. z o.o. Moni-
ka Majdak oraz ksiądz proboszcz, 
dziekan dekanatu kozienickiego,  
Władysław Sarwa.

Po przemówieniach na scenie 
rozpoczęły się prezentacje arty-

styczne. Z głośników płynęła mu-
zyka, świąteczne utwory zaśpie-
wali uczestnicy zajęć ze Szkoły 
Muzycznej, Środowiskowego Domu 
Samopomocy, Warsztatu Terapii Za-
jęciowej, Kozienickiego Domu Kultu-
ry, a wiersze o tematyce świątecznej 
zaprezentowali poeci z grupy Erato. 
Zwieńczeniem prezentacji arty-
stycznych był wyjątkowy spektakl 
plenerowy, pt. „Kolaż Bożonarodze-
niowy” wystawiony przez artystów  
z gliwickiego teatru A.

Równolegle do artystycznego pro-
gramu, tuż obok sceny, odbywało 
się gotowanie na wielkiej plenero-
wej patelni w wykonaniu zwycięż-
czyni programu Masterchef - Klaudii 
Budny. W Muzeum Regionalnym 
odbywały się ciekawe warsztaty wy-
konywania ozdób z opłatka. Nie lada 
atrakcją była też karuzela wenecka 
oraz postać Św. Mikołaja, który roz-
dawał dzieciom prezenty i bardzo 
chętnie pozował z małymi i dużymi 

do wspólnych fotografii.
Jak na kiermasz przystało nie 

zabrakło też wielu różnorodnych i 
wielobarwnych stoisk. Można było 
na nich nabyć wyroby rękodzielni-
cze, a także regionalne i świątecz-
ne potrawy. Na blisko 40. kramach 
wystawili się: Koła Gospodyń Wiej-
skich, twórcy ludowi, placówki 
oświatowe, jednostki organizacyj-
ne z gminy i powiatu oraz prywatni 
wystawcy.

- Kiermaszem, który odbywa się w 
wyjątkowej scenerii Zespołu Pałaco-
wo-Parkowego, symbolicznie otwo-
rzyliśmy w naszej gminie świąteczny 

czas. Dziękuję wszystkim, którzy włą-
czyli się w organizację wydarzenia. 
Dziękuje licznie przybyłym wystaw-
com i mieszkańcom. To był wyjątkowy 
wieczór, którego wspomnienie cieszyć 
nas będzie jeszcze przez wiele dni – 
skomentował wydarzenie burmistrz 
Kozłowski.

Kozienicki Kiermasz poprowa-
dził, znany kozieniczanom, radom-
ski dziennikarz i prezenter Wojtek 
Szymański. Głównym organizato-
rem wydarzenia była Gmina Kozie-
nice, a jego partnerem Zakład Mle-
czarski Obory Sp. z o.o., producent 
marki Jovi.

UROCZYSTE OTWARCIE KOZIENICKIEJ 
BIBLIOTEKI PUBLICZNEJ
Główna siedziba Biblioteki Publicznej Gminy Kozienice im. ks. F. Siarczyńskiego przeszła 

gruntowną modernizację. Zadanie o wartości blisko 5,5 mln zł zrealizowano przy udziale 
środków pochodzących z budżetu Gminy Kozienice oraz dotacji Ministra Kultury i Dziedzictwa 
Narodowego, w ramach Narodowego Programu Rozwoju Czytelnictwa 2.0. W piątek 15 grud-
nia br. odbyło się oficjalne otwarcie obiektu.

W uroczystości udział wzięli przed-
stawiciele kozienickiego samorządu, 
w tym burmistrz Piotr Kozłowski z 
zastępcami Dorotą Stępień i Mirosła-
wem Pułkowskim, Radni Rady Miej-
skiej z przewodniczącym Rafałem 
Suchermanem na czele, dyrektorzy 
i kierownicy jednostek organizacyj-
nych Gminy Kozienice. W wydarzeniu 
uczestniczyli również Radny Sejmiku 
Woj. Mazowieckiego Leszek Przy-
bytniak, wójtowie i przedstawiciele 
gminnych bibliotek z terenu powiatu 
kozienickiego, byłe dyrektorki biblio-
teki: Janina Kuśmierczyk oraz Elżbieta 
Stąpór oraz przedstawiciele straży 
pożarnej, grup, klubów, stowarzyszeń, 
kół gospodyń współpracujących lub 
działających przy Bibliotece.

Burmistrz Piotr Kozłowski zabierając 
głos podkreślił jak ważną rolę pełni bi-
blioteka dla lokalnej społeczności.

- Nie będzie przesadą, jeśli powiem, 
że obiekt w obecnym kształcie oddaje 
ducha Kozienic. (…) Willa, była willa 
notariusza Aleksandra Bezego łączy 
stare z nowym, historię z teraźniejszoś-
cią, pokazuje, że szanujemy pamięć 
i tradycję, a jednocześnie, że śmiało 
spoglądamy w przyszłość, że nie boi-
my się tego co nowoczesne, że łączy-
my elegancję z ekologią i że łączymy 
pokolenia, bo dzięki mądrym rozwią-
zaniom architektonicznym, dzięki ana-
lizom i konsultacjom przy projekcie, 
ten obiekt staje się bardziej dostępny 
dla osób starszych, dla osób z niepeł-
nosprawnościami, ale też te nowo-
czesne, przyjazne przestrzenie, otwie-
rają się jeszcze bardziej przed dziećmi 
i przed młodzieżą – mówił burmistrz.

Burmistrz podziękował także 
wszystkim osobom zaangażowa-
nym w projekt, podziękował też 

radnym, którzy poparli realizację tej 
inwestycji, a dyrekcji i pracownikom 
Biblioteki złożył życzenia:

- Życzę, aby Biblioteka z sukcesem 
stawiała czoła nowym wyzwaniom, 
abyście budowali i wzbogacali hi-
storię tego miejsca, abyście byli 
centrum kultury, edukacji i promo-
cji Ziemi Kozienickiej, aby tradycja 
i nowoczesność łączyły się nie tylko 
wewnątrz tego obiektu, ale także i 
w działaniach instytucji – przekazał 
włodarz Gminy Kozienice.

Gratulacje i słowa uznania przeka-
zali też zaproszeni goście: Radny WM 
Leszek Przybytniak, Starosta Krzysz-
tof Wolski, wójtowie Hubert Czubaj 
z Głowaczowa i Teresa Fryszkiewicz 
z Garbatki-Letnisko, wieloletnie dy-
rektorki placówki Janina Kuśmierczyk 
i Elżbieta Stąpór, dyrektor Muzeum 
Regionalnego Maciej Kordas, przed-
stawiciele bibliotek działających na 
terenie powiatu oraz reprezentanci 
stowarzyszeń współpracujących z bi-
blioteką. Po przemówieniach ks. To-
masz Pastuszka odmówił modlitwę i 
poświęcił budynek zmodernizowanej 
placówki, po czym nastąpiło symbo-
liczne przecięcie wstęgi. Wydarzenie 
zostało uświetnione występem na-
uczycieli i uczniów Szkoły Muzycznej 
I Stopnia w Kozienicach z dyrektorem 
Arturem Miedzińskim na czele.

Po części oficjalnej wszyscy zgro-
madzeni goście zostali zaproszeni do 
zwiedzania zmodernizowanej siedzi-
by biblioteki. Uczciwie trzeba dodać, 
że zmodernizowany obiekt, przyjęte 
rozwiązania i program funkcjonalno-
-użytkowy zrobiły na gościach duże 
wrażenie. Dla gospodarzy, nie było to 
zaskoczeniem, bowiem obiekt prezen-
tuje się wspaniale i doprawdy trudno 
uwierzyć, że ma 100 lat.

Prace modernizacyjne trwały po-
nad rok. Ich zakres był bardzo szeroki 
- od konstrukcji dachu zaczynając, na 
wymianie podłóg kończąc. Wymienio-
ne zostały wszystkie sieci, m.in.: elek-
tryczna, wodociągowa, kanalizacyjna, 
wentylacyjna, a także okna i drzwi. 
Cała przestrzeń została przeorganizo-
wana, obiekt został dostosowany dla 
osób niepełnosprawnych. Wykonaw-
cą inwestycji był pan Sylwester Trzos, 
a projektantami Małgorzata Mazur  
i Jacek Mazurek. Warto tu także wspo-
mnieć o zaangażowaniu zastępcy 
burmistrza ds. społecznych Doroty 
Stępień, która czuwała nad tą moder-
nizacją.

- W sumie zainwestowaliśmy 
prawie 5,5 mln zł, z czego 2,25 mln 

zł to dotacja z Ministerstwa Kultu-
ry i dziedzictwa narodowego, za 
pośrednictwem Instytutu Książki, 
a ponad 3 mln zł to wkład Gminy 
Kozienice. To duża inwestycja – 
podkreślił burmistrz i dodał - Każda 
zainwestowana złotówka w tę Bi-
bliotekę, to tak naprawdę złotówka 
zainwestowana w promocję czytel-
nictwa i myślę, że zwróci nam się po 
stokroć - nam tu obecnym, ale także 
przyszłym pokoleniom, dlatego jest 
to jedna z lepszych inwestycji w roz-
wój naszej lokalnej społeczności.

Zmodernizowana siedziba ko-
zienickiej Biblioteki to piękny i wy-
jątkowy prezent dla mieszkańców 
gminy i powiatu. Pierwsi czytelnicy 
pojawili się w obiekcie w przed-
świąteczny wtorek.
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GMINA JASTRZĘBIA

Otwarcie świetlicy wiejskiej w Wojciechowie
16 grudnia 2023 roku odbyło się uroczyste otwarcie 

świetlicy wiejskiej w Wojciechowie. Nowy obiekt 
służyć będzie jako miejsce spotkań i integracji miesz-
kańców i siedziba bardzo aktywnego Koła Gospodyń 
Wiejskich „Cztery Strony”. Uroczystości towarzyszyło 
choinkowe spotkanie dla najmłodszych mieszkańców 
sołectwa i ich rodzin, a głównym punktem programu był 
występ grupy teatralnej, którą tworzą rodzice przedszko-
laków z Samorządowego Przedszkola w Jastrzębi. Było 
wspólne kolędowanie, konkursy dla dzieci i prezenty od 
Świętego Mikołaja, a także pyszny poczęstunek.

Oficjalną część spotkania 
rozpoczęła sołtys Agnieszka 
Kruk. Ksiądz Grzegorz Stań-
czak, proboszcz parafii w 
Jastrzębi dokonał poświę-
cenia świetlicy, życząc aby 
nowy obiekt służył przez dłu-
gie lata, a każde spotkanie 
mieszkańców było wyłącznie 
powodem do radości. Na-
stępnie głos zabrali przed-
stawiciele władz samorządo-
wych, wójt gminy Wojciech 
Ćwierz, zastępca wójta Pa-
weł Głuchowski oraz Cezary 
Pietruszewski – przewodni-
czący rady gminy Jastrzębia, 
dziękując wszystkim, którzy 
przyczynili się do realizacji 
tej niezmiernie wyczekiwa-
nej inwestycji, podkreślając 
ogromne zaangażowanie za-
równo pani sołtys jak i rad-
nej Danuty Bonieckiej. Dzięki 
społeczności Wojciechowa 
udało się znaleźć odpowied-
nią do zabudowy działkę, a 
jej zakup został sfinansowany 
ze środków budżetu gminy w 

ramach funduszu sołeckie-
go i dobrowolnych składek 
mieszkańców. Natomiast na 
wykonanie inwestycji gmina 
Jastrzębia pozyskała dotację 
z rządowego programu inwe-
stycji strategicznych. Obiekt 
w Wojciechowie powstał w 
ramach projektu obejmujące-
go budowę czterech świetlic 
wiejskich. Pozostałe zostaną 
oddane do użytku w styczniu 
2024 roku w Kolonii Lesiów, 
Mąkosach Nowych/Dąbrowie 
Jastrzębskiej i Wólce Lesiow-
skiej. Kwota dotacji z budżetu 
państwa wyniosła 4 409 000, 
00 złotych, co stanowiło 90% 
kosztów inwestycji.

Budynek świetlicy w Woj-
ciechowie jest parterowy 
o konstrukcji murowanej. 
Składa się z sali głównej  
i zaplecza kuchennego, 
pomieszczeń sanitarnych 
i strefy wejściowej. Po-
wierzchnia zabudowy wynosi  
około 185 m2.

www.jastrzebia.pl

Zbliża się termin zakończenia realizacji zadania publicznego 
pn. "Wspieranie chorego i rodziny w opiece krótkoterminowej", 
realizowanego przez Fundację "Hospicjum - Razem możemy 
więcej"  na rzecz mieszkańców Gminy Kozienice. Środki na 
realizację zadania zostały przekazane przez Gminę Kozienice  
z zakresu ochrony i promocji zdrowia.
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DIETETYK RADZI

Kontaktów z policją życzę wyłącznie przyjemnych
wywiad z komendantem KPP w Kozienicach, insp. Sławomirem Rekiem

Dokończenie ze strony 3
Od niespełna 3 lat pełni Pan 

funkcję komendanta KPP w Kozie-
nicach. Czy tle Pan poprzednich 
Pana miejsc pracy praca tutaj, w 
Kozienicach, wyróżnia się jakąś 
specyfiką? Jak ocenia Pan zaanga-
żowanie i wyszkolenie podległego 
Panu zespołu funkcjonariuszy?

Pewne rzeczy determinuje samo 
nasze położenie na mapie. Otacza 
nas puszcza - stąd niedawny zakup 
quada dla naszej komendy, doce-
lowo będę chciał wyposażyć nas w 
jeszcze jeden taki pojazd, co umoż-
liwi nam wystawianie dwuosobo-
wych patroli leśnych, bo na razie 
współdziałamy tu ze Strażą Leśną 
czy Strażą Pożarną. Dalej: mamy 
długą linię brzegowa Wisły, mamy 
obiekt infrastruktury krytycznej, 
którym jest elektrownia - i my 
musimy się nim dość mocno inte-
resować, dbać o jego bezpieczeń-
stwo, w tym celu współpracujemy 
z Eneą. Specyfiką tego terenu jest 
jednak przede wszystkim jego za-
lesienie i przestępstwa z tym zwią-
zane, takie jak kradzież drewna czy 
stoiszu. Mamy sporo zbiorników 
wodnych, rzek - tu z kolei dochodzi 
do kłusownictwa i wykroczeń typu 

pływanie po Wiśle nocą, co niejed-
nokrotnie kończy się zagrożeniem 
dla zdrowia i życia. To jeśli chodzi 
o teren, jeśli natomiast mówimy 
o warunkach tutaj w komendzie, 
w naszej bazie, to są one niestety 
bardziej niż skromne. To zdecydo-
wanie wymaga poprawy, a najle-
piej budowy nowej komendy, bo 
ten budynek jest niewystarczają-
cy. Nie mamy tu nawet jednego 
garażu, żeby móc schować pojazd 
służbowy. Warunki są ciężkie i 
podejmujemy działania, żeby po-
zyskać najpierw działkę, a później 
pieniądze na budowę nowej sie-
dziby - no, ale to są już takie plany 
raczej dalekosiężne.

Jeśli natomiast chodzi o poli-
cjantki i policjantów z tej komen-
dy, to muszę powiedzieć, że są 
jednymi z najlepszych, z jakimi 
miałem przyjemność pracować, 
bo naprawdę widzę tu zaangażo-
wanie. Jestem dumny z tych ludzi 
- angażują się, są dyspozycyjni, a 
to jest podstawa naszej pracy, bo 
nie da się tu przychodzić do służby 
tylko w godzinach wyznaczonych 
regulaminami i uzyskiwać efek-
tów takich, jakie mamy - a choć 

chciałbym je jeszcze poprawiać, to 
myślę, że przez ostatnie 3 lata wi-
dać, że jest lepiej, docierają też do 
mnie pozytywne sygnały ze strony 
samorządowców, z którymi na co 
dzień współpracujemy, że widzą tę 
poprawę i cenią sobie współpracę 
z nami.  

Mówi Pan w superlatywach, 
czyli oczekiwania wobec kan-
dydatów są zapewne wysokie. 
Komu w szczególności i w jaki 
sposób zarekomendowałby Pan 
rozważenie podjęcia pracy w ko-
zienickiej policji?

Oczekiwania rzeczywiście są 
duże, ale policja daje też duże 
możliwości. Nie mamy wobec 
przyszłych adeptów wymagań do-
tyczących wykształcenia innych niż 
te, które określają przepisy, czyli 
chodzi tu o wykształcenie średnie. 
Zawód też tak naprawdę nie ma 
znaczenia, choć oczywiście prefe-
rujemy prawników, ekonomistów, 
informatyków, bo tacy ludzie są 
nam potrzebni, ale mamy przecież 
wiele szkół policyjnych, mamy Aka-
demię Policji w Szczytnie - można 
tam uzyskać licencjat, magistra, 
zrobić doktorat, a teraz także, z 
tego co wiem, nawet habilitację. 
Możliwości rozwoju są dosyć sze-
rokie. W samej Policji mamy wiele, 
różnych pionów i myślę, że naszą 
rolą jest to, żeby zauważyć pre-
dyspozycje, jakie posiada młody 
policjant czy policjantka, i tak po-
kierować jego lub jej służbą, żeby 
znalazł tu swoje miejsce i robił to, 
w czym czuje się dobrze i co daje 
możliwość rozwoju. Mamy pion 
prewencji, pion ruchu drogowego, 
pion kryminalny, piony dzielą się na 
komórki, mamy dzielnicowych… to 
jest bardzo specyficzna służba, bo 
dzielnicowy to właściwie taki po-
licjant pierwszego kontaktu. Oni 
nie prowadzą postępowań, ich 
zadanie to kontaktować się ze spo-
łeczeństwem. Dalej: jest komórka 
do spraw nieletnich, profilaktyka, 
sprawy sztabowe, wykroczenia, 
zwalczanie przestępstw przeciwko 
mieniu, przeciwko zdrowiu i życiu, 
narkotyki, przestępstwa gospodar-
cze i korupcyjne - dla policjanta 
to oznacza szeroki przekrój moż-
liwości rozwoju. Dostęp do szkół 
i ośrodków szkoleniowych gwa-
rantuje nam ukształtowanie ta-
kiego policjanta i dostarczenie mu 
potrzebnej wiedzy, poszukujemy 
więc tak naprawdę ludzi, którzy są 
chętni do służenia, bo to jest naj-
ważniejsze. Taką świadomość każ-
dy musi mieć, że podstawą zawsze 

będzie u nas gotowość do służby, 
dyspozycyjność i rzetelność.  

Oprócz satysfakcji ze służby, co 
możemy zatem zaliczyć w poczet 
profitów, które mogą przekonać 
młodych kandydatów do pracy w 
Policji, że warto się jej podjąć?

Tak jak mówiłem - dość duże 
możliwości rozwoju i awansu. Do 
tego możliwość ukończenia róż-
nych szkół, zdobycia wykształce-
nia wyższego czy nawet uzyskanie 
stopnia naukowego. Pracując w 
policji nie ponosimy tego kosz-
tów. Najważniejszą rzeczą jest 
jednak na pewno ta satysfakcja, 
którą odczuwamy, gdy wykryjemy 
sprawcę, pomożemy komuś od-
zyskać poczucie bezpieczeństwa 
czy zorganizujemy dobrze przyjęte 
spotkanie profilaktyczne. Oprócz 
tego proza życia - pieniądze są 
chyba nienajgorsze, ostatnio te 
pensje były zresztą podnoszone, 
wprowadzono system motywacyj-
ny dla policjantów, dodatki za lata 
służby, których wysokość po 32 
latach służby wlicza się do podsta-
wy emerytury, dodatkowe urlopy, 
których po latach służby można 
mieć maksymalnie 39 dni, a zaczy-
namy od 26, wreszcie emerytura 
po 25 latach służby. To są wymier-
ne korzyści.

Widzimy dużą aktywność kozie-
nickiej policji na polu profilaktyki 
i spotkań z mieszkańcami. Takie 
spotkania spełniają pokładane w 
nich nadzieje?

 Trudno mierzyć efekty działań 
profilaktycznych, natomiast jeżeli 
widzimy na tych spotkaniach ak-
tywność, jeżeli nie tylko my mó-
wimy, ale są pytania, ludzie zgła-
szają swoje problemy, dzielą się 
opiniami jest interakcja - wiemy, 

że dobrze to oddziałuje, dla nas 
to jest ważne  i pozytywne. Stara-
my się docierać do różnych grup 
wiekowych - do młodzieży, do 
dzieci, nawet już tych przedszkol-
nych, do seniorów… do seniorów 
docieramy także pośrednio, po-
przez młodzież, która bierze udział  
w spotkaniu, a potem powtórzy 
dziadkowi czy babci to, co w szkole 
od policjanta zostało przekazane.

Jak wygląda w Kozienicach 
kwestia przestępczości nielet-
nich i, z drugiej strony, szcze-
gólnych zagrożeń dla tej grupy  
mieszkańców?

Myślę, że zagrożenie, które 
szczególnie może uderzać w mło-
dzież, to różnego rodzaju sub-
stancje psychoaktywne, jednak 
z naszych analiz nie wynika, by w 
powiecie kozienickim był to duży 
problem, w każdym razie w ostat-
nich 2-3 latach. Ta niebezpieczna  
moda na dopalacze jakby już prze-
minęła, i ani nie mamy teraz wielu 
zgłoszeń, ani sami nie ujawniamy 
dużej ilości tego rodzaju prze-
stępstw. Jeśli widzimy tu jakieś 
tendencje, to raczej spadkowe. W 
tym roku na przykład, wśród czy-
nów karalnych popełnianych przez 
młodzież, dominują jednak kra-
dzieże i czyny rozbójnicze, czyli np. 
wymuszenia, które dotyczą prze-
ważnie drobnych kwot czy przed-
miotów, ale kwalifikacja czynu jest 
już poważna.

Na koniec – czego życzył-
by na święta Pan komendant 
naszym Czytelnikom, swoim 
podwładnym oraz oczywiście  
sobie samemu?

Zawsze zaczynam od życzenia 
dobrego, jak najlepszego zdrowia, 
bo to jest podstawa. Jeśli zdrowie 
jest, to reszta się ułoży. Jako poli-
cjant życzę też przede wszystkim 
bezpiecznych świąt, bo będziemy 
przecież wyjeżdżać i życzę, żeby 
każdy wyjazd wiązał się z bezpiecz-
nym powrotem do domu. Żeby 
mienie, które  w domu pozostawi-
my, też było bezpieczne. No i tych 
kontaktów z policją, jeśli się zda-
rzą, życzę wyłącznie przyjemnych. 
Poza tym, dla każdego - spokoju, 
radości, bo to są radosne święta i 
spełnienia marzeń, bo marzyć też 
warto.

Nam zatem marzy się więcej 
pouczeń, a mniej mandatów! 
Dziękujemy za rozmowę.

Również dziękuję, Wesołych 
Świąt!

PRAWYM OKIEM
Tylko plotki...?
Przy okazji 500. wydania na-

szej gazety pytano mnie, czy 
wrócą moje parafelietony. 
Obiecałem, że wrócą i teraz rea-
lizuję swą obietnicę.

Po pierwsze i najważniejsze 
– dziękuję wszystkim za ciepłe 
słowa, skierowane do mnie 
przed i po wydaniu „pięćsetki”. 
To miłe słyszeć pochwały, zda-
rzało się też, że nawet znajomi 
dziwili się, co też ja w życiu po-
rabiałem. Fakt, zajmowałem się 
różnymi sprawami, ale dzisiaj 
najważniejsze jest OKO i dzia-
łalność Spółdzielni Socjalnej ” 
Przystanek Kozienice” i jej naj-
ważniejsza część, czyli Kawiar-
nia Kulturalna. Dzieją się tu 
ciekawe rzeczy, zapraszam do 

nas bardzo serdecznie. Również 
tych, którzy nie byli u nas ani 
razu, a wypowiadają, i to pub-
licznie, negatywne opinie.

Zapraszamy wszystkich, któ-
rzy nie mają okazji zaistnieć 
gdzie indziej. Nie tylko twórców 
i wykonawców muzyki, ale też 
innych dziedzin artystycznych 
czy też osoby mające ciekawe 
hobby. Były już występy mło-
dych wykonawców, za chwi-
lę również będą. Wspieramy 
również ambitne i arcyciekawe 
pomysły Mileny Nowickiej, któ-
rej kolejne wcielenie poznamy 
już 6 stycznia. Tydzień później, 
13 stycznia, dancing z muzyką 
na żywo w wykonaniu zespołu 
Dżajf. 28 stycznia grać będzie 
orkiestra pomocy nie tylko 
świątecznej, u nas też w ten 

dzień będzie się działo :).

Zawsze w Prawym okiem 
znajdowało się miejsce na plot-
ki z lokalnej polityki. Tak będzie 
i teraz. Z moich informacji wy-
nika, że w najbliższych wybo-
rach samorządowych w gminie 
Kozienice do urzędu burmistrza 
wystartuje, obok urzędujące-
go Piotra Kozłowskiego, także 
Tomasz Trela z PO oraz Ma-
riusz Prawda z Samorządowe-
go Forum Ziemi Kozienickiej. 
Ta ostatnia kandydatura nie 
jest zaskoczeniem, ale fakt, że 
wspólną listę mają wesprzeć 
ludowcy i Polska 2050, mniej-
szym lub większym, już tak. To-
masz Śmietanka ma ponownie 
ubiegać się o mandat radnego 
wojewódzkiego z list Platformy 

Obywatelskiej. Nic nie piszę o 
kandydacie Prawa i Sprawiedli-
wości, wszystko dlatego, że sam 
kozienicki PiS nie wie na razie, 
kogo wystawi. Inna sprawa, że 
tutaj zawsze jest możliwy efekt 
„gajowego”, który przyjdzie i 
powie, na kogo mają postawić. 
I na pewno sporą liczbę głosów 
zdobędzie, sądząc po wynikach, 
nie tylko ostatnich, wyborów 
parlamentarnych.

Wybory zapowiadają się 
więc ciekawie. Tym bardziej, 
ze za chwilę będziemy mieli w 
powiecie kozienickim trzech 
burmistrzów. W Głowaczowie i 
Magnuszewie od kwietnia przy-
szłego roku już nie wójtowie a 
właśnie burmistrzowie rządzić 
będą gminą.

W kolejnym Prawym okiem 

wyborcze plotki z innych gmin  
i miast regionu.

Spokojnych Świąt!
Edmund Kordas

Zdjęcia ze spotkań z Policją - FB Policja Kozienice (www.facebook.com/policja.kozienice)
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